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p maandag 22 mei 2023 heeft de VES een paneldiscussie 

georganiseerd in het Lallarookh gebouw. Het onderwerp 

van de avond was “Collectieve Grondenrechten in Economisch 

Perspectief”. De discussie werd geleid door de heer Dirk Currie. 

De inleiders waren mevrouw Patricia Meulenhof, Voorzitter 

Presidentiele Commissie Grondenrechten en de heer Robert 

Ameerali, Adviseur KKF.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naast bovengenoemde inleiders zaten ook de heer Max Ooft 

(VIDS) en mevrouw Renate Simons (KAMPOS) in het panel.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De avond startte om 19.00 met de inleiders, waarna een heftige 

discussie plaatsvond. De avond werd afgesloten met een 

slotwoord van de Voorzitter van de VES, de heer Steven 

Debipersad. Dit slotwoord is hiernaast opgenomen:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

“Dames en heren, geachte gasten, iedereen aanwezig hier in de 

zaal en uiteraard ook de kijkers thuis.  

 

We naderen het einde van deze discussieavond. De VES heeft 

met een zo laagdrempelig mogelijke openbare paneldiscussie 

die live te volgen is op tv, getracht om het vraagstuk 

Grondenrechten in Economisch Perspectief helder te krijgen. 

Ontdaan van emoties die tegenstellingen vergroten, maar 

rationeel met feiten omkleed de discussie verrijken en daarmee 

onze kennis over dit onderwerp. 

 

Deze discussie is niet eentje van mensen in de stad versus zij die 

in het binnenland wonen, en ook niet eentje van inheemsen en 

tribale volken alleen. De informatie die vandaag is gedeeld, 

waarover intensieve onderbouwde debatten zijn gevoerd is 

bestemd voor elke Surinamer. EN, de uitkomsten zijn ook niet 

alleen van toepassing op 2023, maar gelden ook voor de 

toekomst, voor ons nageslacht.  

 

Als burgers van dit land hebben wij het recht om omstandig 

geïnformeerd te worden; over de simpele thema’s, over minder 

simpele thema’s zoals de economie, maar vooral ook over 

gevoelige zaken. Zaken waar wij soms onze vingers niet aan 

willen branden. Tegelijkertijd is dit ook onze plicht. Elk besluit 

heeft direct een impact op eenieder van ons en dan maakt het 

feitelijk niet uit waar van Suriname we precies wonen.  

 

 

Patricia Meulenhof – Voorzitter Presidentiële 

Commissie Grondenrechten  

Robert Ameerali – Adviseur KKF  

Max Ooft (VIDS) 

Renate Simson (KAMPOS) 

Steven Debipersad – Voorzitter VES 

O 
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Vele regeringen hebben het vraagstuk van collectieve 

grondenrechten steeds uitgesteld en daarmee doorgeschoven 

naar hun opvolgers. Dat geldt zowel voor de periode voor de 

onafhankelijkheid als daarna. Ze waren bang voor de gevolgen 

hiervan op de verkiezingsuitslag maar ook op voor de gevolgen 

hiervan op sponsoren, friends en family en de politieke lobby.  

 

Deze discussieavond is een start om richting een oplossing te 

geraken. Een compromis dat voor iedereen nu maar ook in de 

toekomst werkbaar is. Die oplossing waarbij je niet kan praten 

over winnaars en verliezers, want dat heb je soms bij een 

rechtspraak. Wij willen gaan naar een win-win situatie, want 

alleen deze is langdurig en wordt door de massa als eerlijk 

ervaren. 

 

Ons land is eentje van ongelijkheden, ongelijke toegang en 

daarmee grotere achterstand van bepaalde personen, groepen 

en gemeenschappen. Het oplossen hiervan stellen wij steeds uit. 

Ondertussen zitten velen met het discomfort die hieruit 

ontstaat. Goede afspraken bij wet vastgelegd over 

Grondenrechten en de economische implicatie moeten nu 

komen.  

 

Velen praten vaak over een eerlijke verdeling van de koek, maar 

laten we ook praten over hoe wij als land die koek gaan 

verruimen. Niet eenmalig maar duurzaam en substantieel. 

Alleen zo komen wij uit de vicieuze cirkel van armoede en 

afhankelijkheid. Maar hoe zit het met de binnenlandbewoners? 

Moeten zij altijd wachten op de kruimels die overblijven? Dames 

en heren, wij zijn nog lang niet uitgediscussieerd en als VES 

weten wij dat één moment hiervoor onvoldoende is. Het is een 

proces, die niet langer uitgesteld mag worden. Dat zou niet 

verantwoord zijn! De VES wil aan dit proces graag een bijdrage 

leveren en deze zijn wij vanavond gestart. Medeburgers van dit 

mooi land, laten wij allen onze verantwoordelijkheid in deze 

nemen en met vereende krachten werken aan de oplossing. 

Gran Tangi.  

 

Vanavond hebben de verschillende sprekers de noodzaak van 

collectie grondenrechten besproken en hun diepgaande impact 

op de inheemse gemeenschap en die van tribale volkeren, maar 

zo is ook de aandacht gevestigd op onze economie. Land, de 

basis van ons bestaan en de bron van ons levensonderhoud, 

heeft een enorme waarde en potentieel. Het is essentieel dat we 

het belang van landrechten erkennen en streven naar 

rechtvaardige en verantwoorde praktijken bij het beheer ervan. 

Hierin zit een kern van de voortgang en het welzijn van onze 

totale Surinaamse samenleving. 

 

Landrechten gaan er in wezen om ervoor te zorgen dat 

individuen en gemeenschappen veilige toegang, eigendom en 

controle hebben over het land dat ze bewonen. Het zijn niet 

louter demarcaties met papieren juridische constructies; ze 

vertegenwoordigen een diepe verbinding tussen mensen en hun 

omgeving hun grond en vormen hun identiteit, 

levensonderhoud en ambities. Wanneer landrechten worden 

gehandhaafd en gerespecteerd, leggen ze de basis voor 
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economische groei, sociale stabiliteit en ecologische 

duurzaamheid. 

 

Eén van de kritieke manieren waarop landrechten onze 

economie beïnvloeden, is door de landbouwproductiviteit te 

bevorderen. Landbouw, de ruggengraat van veel economieën 

over de hele wereld, is sterk afhankelijk van veilig grondbezit. Als 

boeren veilige landrechten hebben, zijn ze meer bereid om in 

hun land te investeren, geavanceerde technieken toe te passen 

en lange termijnplannen te maken. Deze investeringen leiden 

tot verhoogde productiviteit, voedselzekerheid en 

plattelandsontwikkeling, en daarmee tot economische groei. 

Veilige landrechten stellen boeren in staat toegang te krijgen tot 

krediet, eerlijke prijzen te bedingen en duurzame 

landbouwpraktijken toe te passen, waardoor de landbouw 

wordt omgevormd tot een bloeiende sector die zowel de boeren 

als de bredere economie ten goede komt. 

 

Bovendien spelen landrechten een cruciale rol bij het 

bevorderen van verantwoord beheer van natuurlijke 

hulpbronnen. Of het nu gaat om bossen, veilig en schoon 

drinkwater of mineraalrijke gebieden, het juiste beheer van deze 

hulpbronnen is essentieel voor duurzame economische 

ontwikkeling. Wanneer landrechten goed gedefinieerd en 

beschermd zijn, hebben individuen en gemeenschappen er alle 

belang bij om deze hulpbronnen voor toekomstige generaties te 

behouden en duurzaam te beheren. Veilig landbezit stimuleert 

verantwoorde winningspraktijken, bevordert instandhoudings-

inspanningen en zorgt voor een eerlijke verdeling van voordelen. 

Deze aanpak beschermt niet alleen ons milieu, maar creëert ook 

een basis voor duurzame economische groei, waar 

gemeenschappen langetermijn waarde kunnen halen uit hun 

hulpbronnen en ze tegelijkertijd behouden voor de toekomst. 

 

We kunnen echter niet praten over landrechten en hun impact 

op de economie zonder de kwestie van ongelijkheid aan te 

pakken. Ongelijke landverdeling en gebrek aan veilige 

landrechten hebben onevenredig veel gevolgen voor 

gemarginaliseerde gemeenschappen, waardoor sociale en 

economische ongelijkheden in stand worden gehouden. Het is 

onze morele en ethische verantwoordelijkheid om deze 

onrechtvaardigheden aan te pakken en te werken aan een meer 

inclusieve samenleving.  

 

Om het volledige potentieel van landrechten en hun positieve 

impact op de economie te benutten, moeten we prioriteit geven 

aan verschillende kernacties. Eerst en vooral hebben we 

robuuste juridische kaders nodig die landrechten beschermen 

en de handhaving ervan waarborgen. Overheden moeten, in 

samenwerking met maatschappelijke organisaties en 

internationale partners, samenwerken om inclusief beleid te 

ontwikkelen dat landrechten beschermt, wettelijke erkenning 

biedt en mechanismen voor geschillenbeslechting instelt. Het 

versterken van instellingen voor landbeheer en het bevorderen 

van transparantie zijn ook essentieel om landroof, corruptie en 

conflicten te voorkomen. 

 

Het panel (links naar rechts: Patricia Meulenhof, Robert Ameerali, Max 

Ooft en Renate Simson) 

  

Zie onderstaande YouTube link om de volledige 

paneldiscussie “Grondenrechten in Economisch 

Perspectief” te volgen: 

https://www.youtube.com/watch?v=LU1ptAxoL_U 

https://www.youtube.com/watch?v=LU1ptAxoL_U
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Bij het aantreden van de Regering Santokhi-

Brunswijk hebben de vier coalitiepartijen plechtig 

een Regeerakkoord gesloten. Na een Urgentiefase 

van 9 maanden, gevolgd door een Stabilisatiefase van 

24 maanden, zijn wij nu beland in een Ontwikkelings- 

en moderniseringsfase van 27 maanden. Het is goed 

om te toetsen in hoeverre de Regering zich houdt aan 

haar plechtig akkoord tussen coalitiepartijen. 

In het Regeerakkoord zijn alleen de 26 

Prioriteitsacties in de Urgentiefase, welke reeds in de 

eerste 9 maanden zouden worden gerealiseerd, 

concreet aangegeven. De concreet te ondernemen 

acties van de Stabilisatiefase zijn niet geformuleerd, 

noch die van de Ontwikkelings- en 

moderniseringsfase. Het beleid van de Regering is 

zonder concreet geformuleerde acties niet te 

evalueren. 

 

Alleen de realisatie van de 26 prioriteitsacties uit de 

Urgentiefase kunnen worden getoetst. Daarbij blijken 

na bijna 35 maanden de helft van deze acties “Geheel 

of Gedeeltelijk gerealiseerd” is en de andere helft “Nog steeds 

niet gerealiseerd” is. 

 

A. Geheel of Gedeeltelijk gerealiseerd: 

1. De COVID-19 bezwering is in grote lijnen gerealiseerd.  

2. Er is nog steeds geen adequaat “sociaal vangnet” ingesteld 

voor de diverse kwetsbare groepen. Wel losse maatregelen 

ter versterking van de koopkracht van bepaalde groepen 

(ambtenaren, gepensioneerden, mensen met een 

beperking, AOV-ers etc.) en de voortzetting van de 

willekeurige verdeling van pakketten.  

3. Na enkele tussentijdse “schijnunificaties” heeft de CBvS per 

begin juni 2021 een flexibel wisselkoerssysteem 

geadopteerd. 

4. De evaluatie en waar nodig bijstellen van directe en 

indirecte belastingheffingen is gedeeltelijk gedaan w.o. de 

rommelige introductie van de BTW. 

5. De evaluatie en/of reorganisatie van geen der genoemde 

instituten (belastingdienst, douane, CLAD, Rekenkamer, 

CBvS, MAS, TAS, ABS, SPS en strategische staatsbedrijven 

(EBS, SWM, Telesur, SZF) is gerealiseerd. Wel is de top van 

de meeste van de genoemde instituten en Staatsbedrijven 

vervangen en politiek ingevuld. De benoeming van de SER-

leden is wel gerealiseerd. 

 

 

 

6. De EBS is niet gereorganiseerd en de efficiëntie is niet 

merkbaar verbeterd. Wel zijn er diverse tariefsverhogingen 

doorgevoerd, maar de subsidie is nog steeds erg hoog. 

Verder is er een politieke loyalist uit de kring van friends & 

family aangesteld als CEO. 

7. Bij SZF is directie en RvC meer dan één keer vervangen, maar 

de beloofde “directe verbetering van de effectiviteit en de 

financiën in de gezondheidssector” is niet waargemaakt. De 

medicijnen- en hulpmiddelen voorziening en urgente 

vervangingsinvesteringen is over de gehele linie niet 

verbeterd. 

8. De diplomatieke relaties met Nederland op ambassadeurs-

niveau is hersteld.  

9. De leiding van de staatsmedia (w.o. NII, STVS en SRS) is 

partijmatig vervangen. 

10. De beoogde “Sanering van de Staatsfinanciën” is bij een 

aanzet gebleven. Het begrotingstekort is nog vele malen 

hoger dan de gangbare internationale norm. 

11. Wetswijziging tot herstel van de onafhankelijke positie van 

de Centrale Bank van Suriname is gerealiseerd. De nieuwe 

Bankwet is aangenomen en inmiddels afgekondigd. 

12. De “commissie evaluatie en, indien noodzakelijk, herziening 

van de grondwet en het kiesstelsel” is niet ingesteld (ook 

geen referendum).Er is wel een Presidentiële commissie 

herziening Kiesstelsel ingesteld. 

13. De bemensing van de Anti-corruptie commissie is inmiddels 

wel gerealiseerd. Op de uitvoering van de Anti-corruptiewet 

is het nog wachten. 

 

B. Nog steeds niet gerealiseerd: 

1. De “activering” van de verzwakte bedrijvigheid is niet 

gebleken. Ook van een Stimuleringsprogramma voor 

MKMO’s is niets gebleken. Alleen een NOFA fonds voor de 

agrarische sector is operationeel. 

2. De “eerlijke behandeling” van lokale ondernemers t.o.v. 

buitenlandse investeerders is niet gebleken. Het 

investeringsklimaat is niet verbeterd en de openbare 

inschrijvingen zijn meer uitzondering dan regel. 

3. Herschikking van de Staatsschuld is slechts voor een deel 

gerealiseerd en men gaat door met nieuwe leningen het 

begrotingstekort te dekken. 

4. Aanpassing c.q. wijziging van de wet op de Staatsschuld is 

niet gerealiseerd. 

5. Het onmiddellijk intrekken van de valutawet is niet 

gerealiseerd.  

V
ES

 o
ve

r 
…

…
..
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De partijvoorzitters die het Regeerakkoord hebben getekend (links 

naar rechts: Gregory Rusland (NPS), Chandrikapersad Santokhi 

(VHP), Ronnie Brunswijk (ABOP) en Salam Somohardjo (PL) 

 

6. De instelling van de “Commissie terughalen van 

corruptiegelden” is bewust niet gerealiseerd. 

7. Het wijzigen van de Wet vervolging (voormalige) 

ambtsdragers is bewust niet gerealiseerd. 

8. De “ethische code voor ambtenaren en staatsdiensten” is 

niet ingesteld, terwijl de richtlijnen c.q. wetgeving waaraan 

contracten moeten voldoen ook niet zijn aangescherpt. 

9. De verbetering van de terugroepwet is niet gerealiseerd. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10. De evaluatie van de veiligheidsvoorzieningen is niet 

waargemaakt en ook de maatregelen zijn uitgebleven. Van 

een evaluatie en samenwerking met security bedrijven en 

buurtwachten is er niets bekend. 

11. De QuickScans van geen der ministeries is gerealiseerd. Ook 

de realisatiegraad van de ministeries is niet verbeterd. 

12. Het initiëren van een arbeidsmarktonderzoek is niet 

gerealiseerd. 

13. De inventarisatie van de infrastructurele voorzieningen m.n. 

energie, water en wegen is niet gerealiseerd. 

 

Geconcludeerd kan dan ook worden dat ruim 2 jaar na het 

verstrijken van de Urgentiefase maar liefst 13 van de 26 

Activiteiten (50%) die volgens de coalitie alle prioriteit 

verdienden nog steeds niet gerealiseerd zijn. Kortom: de 

Regering is niet serieus met haar eigen geformuleerd 

Regeerakkoord. 
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Op de website van de Vereniging Surinaams Bedrijfsleven staat 

“Op donderdag 1 juni heeft president Chandrikapersad Santokhi, 

de memorandum of understanding (MoU) getekend met de 

Suriname Economic Oversight Board (SEOB). Dit is een initiatief 

van het Surinaams Bedrijfsleven en de Surinaamse 

Bankiersvereniging en zal als onafhankelijke monitorings- en 

adviesorgaan dienen in het IMF-stabilisatie en 

herstelprogramma. De MoU is medeondertekend door de 

Minister van Financiën en Planning, de Governor van de Centrale 

Bank van Suriname en vertegenwoordigers van de Surinaamse 

Bankiersvereniging en Vereniging Surinaams Bedrijfsleven”.  

 

Verder wordt aangegeven “Uit recente besprekingen tussen de 

regering en de private sector is gebleken dat er behoefte is aan 

een degelijke uitvoering van de IMF-programma’s en 

transparante communicatie naar de gemeenschap. Tevens is 

deze voorwaarde opgenomen in het herstelprogramma”. Als 

doelstellingen van de SEOB zijn onder andere genoemd: 

• ”Het monitoren en adviseren van de regering over het 

implementeren van het IMF-programma en het 

economisch herstelplan op basis van duidelijke prestatie 

indicatoren; 

• Het beoordelen, ondersteunen en versterken van het 

regeringsbeleid en de activiteiten die worden uitgevoerd 

om de programma’s conform de deadlines te 

implementeren; 

• Het ondersteunen in het transparant communiceren naar 

de gemeenschap over de status van de programma’s en 

het economische herstelplan; 

• Functioneren als permanent adviesorgaan voor de 

regering in de stabilisatie- en groeifase van de economie.” 

 

Tijdens een Persconferentie op 1 juni j.l. heeft de Minister van 

Financiën en Planning hierover gezegd: “Behalve het bestuur 

komt er een overlegorgaan dat uit 10 leden bestaat. In het 

overlegorgaan zitten er 4 bestuursleden: de VSB, de SBV, de VES 

en Ravaksur. Maar daarnaast zitten ook de Minister van  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Financiën, De Governor van de CBvS, de Universiteit van 

Suriname, het bureau voor de Staatschuld, de Belastingdienst en 

de vertegenwoordiger van Suriname bij het IMF. 

 

 

Reactie van de VES  
 

 

Diegenen die de VES kennen weten dat de VES niet zo werkt en 

kunnen zich de verbazing, maar vooral de verontwaardiging wel 

voorstellen.  

 

1. T.a.v. de behoefte: 

De MoU ondertekenaars stellen dat “Uit recente besprekingen 

tussen de regering en de private sector is gebleken dat er 

behoefte is aan een degelijke uitvoering van de IMF-

programma’s en transparante communicatie naar de 

gemeenschap”. De VES is het daar volledig mee eens. Dat er 

geen sprake was van een “degelijke uitvoering” noch 

“transparante communicatie” hebben wij de afgelopen 12 

maanden tot vervelens toe aangekaart. Wij zijn derhalve blij dat 

dat zowel de Regering als delen van het bedrijfsleven, nadat 

Suriname bij 4 evaluaties door het IMF telkenmale publiekelijk 

bakzeil heeft gehaald, dit nu eerlijk toegeven.  

 

2. T.a.v. het proces van totstandkoming: 

De VES heeft op 30 mei 2023 een uitnodiging per app ontvangen 

van het Kabinet van de President om aanwezig te zijn bij de 

ondertekening van een MoU tussen het Bedrijfsleven en de 

Regering op 1 juni 2023 om 10.00 uur. De VES heeft vriendelijk 

bedankt en aangegeven niet aanwezig te zullen zijn, aangezien 

ze nimmer betrokken is bij enig overleg of betrokkenheid bij de 

totstandkoming van de MoU. 

 

Hetgeen de Minister van Financiën heeft gesteld op de 

persconferentie dat de VES in het bestuur zit van het 

overlegorgaan is derhalve volstrekt onwaar. De VES is nooit 

Suriname Economic Oversight Board 
(SEOB) gaat Monitoren 
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betrokken geweest in het proces om te komen tot de SEOB en is 

derhalve geen lid van SEOB. 

 

De vertegenwoordiger van de Surinaamse Bankiers Vereniging 

heeft bij de VES op 12 mei 2023 per app de belangstelling voor 

participatie in de SEOB gepeild. Op de concrete vragen van de 

VES per app op 24 mei 2023 zijn er tot op heden geen 

antwoorden gekomen. 

 

3. T.a.v. de inhoud: 

De inhoudelijke vragen die van belang zijn voor een succesvolle 

monitoring zijn o.a.: 

a. Wat gaat de SEOB precies monitoren? Dat zou toch in de 

MoU moeten zijn overeengekomen? 

i. Waar is het nieuwe Herstelplan? Hoe realistisch is 

het, mede gezien de ervaring met en de prestaties 

van het oude reeds verlopen Herstelplan 2020-

2022? 

ii. Waar is het nieuwe EFF met het IMF? (sinds 

september 2022 is de Regering in onderhandeling, 

maar van een nieuwe EFF is er nog geen spoor). 

b. Welke zijn de nieuwe prestatie indicatoren die per dag, per 

week, per maand, per kwartaal en per jaar moeten worden 

gerealiseerd. Hoe realistisch zijn deze geformuleerd?  

c. Waar zal de data vandaan komen, gezien de steeds verder 

verzwakte instituten? 

d. Welke deskundigheid/ track record hebben de in de MoU 

genoemde personen/organisaties op het gebied van 

monitoring van programma’s? 

 

4. T.a.v. de samenstelling, onafhankelijkheid en 

integriteit van de besluitvorming:  

De procedurele vragen die van belang zijn voor een succesvolle 

monitoring zijn o.a.: 

i. Wat is de juridische status van SEOB? 

ii. Zal de besluitvorming binnen SEOB geschieden bij 

consensus, bij gekwalificeerde/gewone meerderheid, 

en is er ruimte voor minderheidsstandpunten? 

iii. Zijn de deliberaties geheim en is er een 

geheimhoudingsplicht voor de deelnemers? 

iv. Wat is de reden voor participatie van slechts een deel 

van het bedrijfsleven?  

v. Is er sprake van onafhankelijke monitoring bij deze 

samenstelling, waarbij vele deelnemers ook direct 

verantwoordelijk zijn voor de uitvoering en de 

informatieverstrekking (kan de slager zijn eigen vlees 

eerlijk keuren)? 

vi. Hoe vrij is het geselecteerde deel van het bedrijfsleven 

daarin, gezien haar belangen en de dominante positie 

van de Overheid in het economisch gebeuren? 

vii. Welke ruimte is er voor politiek onafhankelijke 

deskundigen/ organisaties. 

 

Concluderend: 

De VES vindt dat er dringende behoefte is aan een “degelijke 

uitvoering van het IMF-programma” en een “transparante 

communicatie naar de gemeenschap”. DE VES is echter niet 

betrokken bij de opzet van SEOB en vindt de ondertekening van 

de MoU prematuur. Zij zal daardoor alleen kunnen meedenken 

en meedoen aan de opzet en uitvoering van de werkzaamheden 

van SEOB nadat eerdergenoemde heikele punten adequaat zijn 

opgelost. 

 

  Economic Quotes 

“De plicht tot 'sparen' werd negen-

tiende van deugdzaamheid en de groei 

van de taart het doel van ware religie.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

Brits Econoom 

1883-1946 

John Maynard Keynes 
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WERELD NIEUWS 
 

 

 

 

Suriname in de top 10 grootste 

goudmijnen in Zuid-Amerika  
 

De twee industriële goudbedrijven in Suriname van Newmont en 

IAmGold namen in 2022 binnen Zuid America wederom een 

prominente positie in. De top 10 is samengesteld door Vladimir 

Basov op basis van de goudproductie uitgedrukt in duizend troy 

ounces (koz). 

 

1. Paracatu, Brazilië. 577 koz. De Paracatu-goudmijn van 

Kinross bevindt zich bijna 230 km van de hoofdstad Brasília. 

Paracatu is de grootste goudmijn in Zuid-Amerika en een 

van de grootste ter wereld.  

 

2. Fruta del Norte, Ecuador. 476 koz. De goudafzetting Fruta 

del Norte werd ontdekt in 2006. Lundin Gold kocht de activa 

eind 2014 voor US$ 240 miljoen en de eerste goudproductie 

werd bereikt in november 2019.  

 

3. Merian, Suriname. 403 koz. De Merian goudmijn ligt 

ongeveer 60 km ten zuiden van Moengo. Newmont 

Suriname LLC is de beherende vennoot, met een belang van 

75% in de commanditaire vennootschap Suriname Gold 

Project CV, en Staatsolie Maatschappij Suriname N.V., de 

commanditaire vennoot, bezit het resterende belang van 

25%. De commerciële productie werd in 2016 gestart. De 

productie in 2022 vertoonde een daling met 30.000 troy 

ounces t.o.v. 2021.  

 

4. Veladero, Argentinië. 389 koz. De Veladero-mijn bevindt 

zich in de provincie San Juan. Veladero is een 50/50 joint 

venture met Shandong Gold. In 2007 installeerde Barrick 

Gold 's werelds hoogstgelegen windturbine in de Veladero-

mijn op bijna 4.200 meter hoogte.  

 

5. Cuiaba, Brazilië. 311 koz. AngloGold Ashanti exploiteert de 

ondergrondse mijnen Cuiabá en Lamego. Erts uit deze 

mijnen wordt verwerkt in de Cuiabá-goudfabriek en het 

geproduceerde concentraat wordt 15 km per kabelbaan 

naar de Queiroz-fabriek vervoerd voor verwerking en 

raffinage.  

 

6. Cerro Negro, Argentinië. 278 koz. Cerro Negro ligt 600 

meter boven de zeespiegel in de provincie Santa Cruz. 

Newmont Cerro Negro heeft drie hoogwaardige 

ondergrondse mijnen, Eureka, Mariana Central en Mariana 

Norte, en twee ondergrondse afzettingen in ontwikkeling.  

 

7. Rosebel, Suriname. 252 koz. De Rosebel goudmijn, gelegen 

in het mineraalrijke district Brokopondo begon in 2004 met 

de commerciële productie. De productie in 2022 vertoonde 

een toename met 64.000 troy ounces t.o.v. 2021. 

 

8. Yanacocha, Peru. 244 koz. De goudmijn van Yanacocha 

bevindt zich op 800 kilometer ten noordoosten van de 

hoofdstad Lima. De operatie is 100% eigendom van 

Newmont.  

 

9. Salobo, Brazilië. 215 koz. Vale's Salobo-mijn is de grootste 

koperafzetting die ooit in Brazilië is ontdekt en ook een 

belangrijke bron van goud. De goedkope koper-goudmijn 

ging in 2012 van start.  

 

10. Segovia, Colombia. 210 koz. De activiteiten van Segovia 

bevinden zich 180 kilometer ten noordoosten van Medellín. 

 

Vladimir Basov (PhD, MEng in Mining) is a professional mining 

engineer, scientist and analyst that has more than 20 years of 

practical in-field and research experience. 
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De Organisatie voor Economische Samenwerking en 

Ontwikkeling (OESO) heeft een rapport uitgebracht ter 

ondersteuning van due diligence bij de productie van en handel 

in goud in Venezuela. Suriname wordt er ook in genoemd. Wij 

presenteren hier de samenvatting.  

 

Goud is volgens de Financial Action Task Force (FATF, 2021) een 

voorkeursmedium voor illegale financiering. Het is zeer 

waardevol, draagbaar en in staat om zijn waarde te behouden, 

zelfs tijdens aanzienlijke marktschokken over de hele wereld. Als 

element is het erg moeilijk te traceren via chemische analyse. 

Het kan op talloze manieren worden hervormd, of letterlijk 

onherkenbaar worden vermengd. Misschien wel het 

belangrijkste is dat goud niet intrinsiek illegaal is, dus het kan 

gemakkelijk worden witgewassen in legitieme 

toeleveringsketens, wat bijdraagt aan de “vergrijzing” van 

lokale, nationale en regionale economieën, en zelfs in het 

wereldwijde financiële systeem.  

 

In deze context vormen de goudstromen uit Venezuela serieuze 

uitdagingen. Sinds de nationalisatie van de Venezolaanse 

mijnindustrie in 2011 hebben verschillende soorten criminelen 

inbreuk gemaakt op de goudmijnsector van het land. In de vijf 

jaar sinds het decreet van 2016 tot oprichting van de Orinoco 

Mining Arc (AMO) in het zuiden van Venezuela, heeft de 

goudwinning zich buiten de grenzen van de AMO uitgebreid. In 

dezelfde periode zijn de hoeveelheden goud die het land 

uitstromen alleen maar groter geworden. De risico's die aan 

deze stromen verbonden zijn, reiken verder dan 

mensenrechtenschendingen en vernietiging van het milieu en 

omvatten criminele economieën die verband houden met 

verschillende vormen van mensenhandel en het witwassen van 

geld, evenals de financiering van terrorisme.  

 

Hoewel het buitengewoon moeilijk is om de goudproductie in 

Venezuela in te schatten, suggereren de verwerkingscapaciteit 

en rapportage dat het mogelijk zou kunnen oplopen tot 75 ton 

per jaar. Per juli 2021 zou de marktwaarde van die productie 

meer dan 4,4 miljard Amerikaanse dollar bedragen. Onderzoek 

suggereert dat de werkelijke huidige productie in heel Venezuela 

een derde tot de helft van dat bedrag bedraagt.  

 

 

 

 

 

 

 

Gecentraliseerde Stromen 

Goudstromen binnen Venezuela kunnen worden onderverdeeld 

in twee hoofdcategorieën: Gecentraliseerd en Verspreid. 

Figuurlijk lopen de gecentraliseerde stromen naar de kraan, 

terwijl de verspreide stromen de lekkages in de pijplijn zijn. Er is 

momenteel geen grootschalige mijnbouw in Venezuela. De 

gecentraliseerde stromen vervoeren een deel van de productie 

van de talloze kleine mijnbouwactiviteiten naar de door de 

overheid gecontroleerde handelscentra in steden zoals El Callao, 

waar een deel wordt gekocht door kopers die de Venezolaanse 

elites vertegenwoordigen.  

 

Deze stromen omvatten ook het substantiële en groeiende 

transport van goudzand en ander ruw materiaal van gesloten en 

operationele mijnen, evenals alluviale afzettingen naar cyanide-

installaties in de staat Bolívar. De productie van die faciliteiten 

lijkt te zijn verdeeld tussen de Centrale Bank van Venezuela en 

politiek prominent personen (PEP's). Hoewel gecentraliseerde 

goudstromen vanuit Venezuela als legaal kunnen worden 

beschouwd, is het nog steeds noodzakelijk om verscherpte due 

diligence uit te voeren om na te gaan of de voorwaarden voor 

productie en handel verband houden met feitelijke of potentiële 

risico's van ernstige mensenrechtenschendingen, 

conflictfinanciering en andere financiële misdaden, conform de 

"OESO-richtlijn", evenals milieuschade. 

 

Verspreide stromen 

Verspreide stromen daarentegen zijn stromen die het land via 

verschillende routes vanuit mijngebieden verlaten. De 

Venezolaanse militaire en politieke elites, Colombiaanse 

militante groeperingen en binnenlandse bendes zouden de 

belangrijkste actoren zijn in beide categorieën van binnenlandse 

goudstromen. De gecentraliseerde stromen omvatten naar 

verluidt goudoverdrachten van de Centrale Bank naar 

buitenlandse regeringen en entiteiten in o.a. Turkije, de 

Verenigde Arabische Emiraten en Iran. De transnationale 

verspreide stromen omvatten naar verluidt een breder en meer 

openlijk crimineel scala aan actoren, waaronder criminele 

kartels, Colombiaanse gewapende groepen en terroristische 

organisaties. Goud uit verspreide stromen die Venezuela 

verlaten, lijkt voornamelijk te worden witgewassen in Latijns-

Amerika en het Caribisch gebied, in één of meer belangrijke 

OESO: Goud stroomt uit Venezuela  
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regionale doorvoerhubs. Momenteel zijn deze geïdentificeerd 

als Colombia, de Dominicaanse Republiek, Brazilië, Suriname, 

Guyana en Panama, en andere locaties in Midden-Amerika en in 

Mexico.  

 

Witwasnetwerken kunnen zich echter over de hele wereld 

uitstrekken en er zijn ook actoren betrokken die verbonden zijn 

met Europa, de Verenigde Staten, China, het Midden-Oosten en 

mogelijk West-Afrika. Rapporten suggereren dat bij sommige 

vormen van witwassen van goud informele systemen voor 

waardeoverdracht betrokken kunnen zijn die het Midden-

Oosten en China bereiken. Zoals in dit en andere rapporten 

wordt aangegeven, zijn alle risico's vermeld in de “OESO-

richtlijnen” wijdverspreid in de toeleveringsketens van goud uit 

Venezuela. Bedrijven die goud inkopen moeten bepalen of ze 

goud kopen, verwerken of transporteren uit landen van 

herkomst of doorvoer met hoge risico’s en ervoor zorgen dat ze 

niet bijdragen aan mensenrechtenschendingen, 

conflictfinanciering of financiële misdaden. 

 

De bestaande regelgeving en due diligence-programma's van de 

industrie zijn tot nu toe ontoereikend geweest om ervoor te 

zorgen dat er goede controle is op Venezolaanse goudstromen. 

Hierdoor is het waarschijnlijk dat internationale aankopen van 

Venezolaans goud bijdragen aan de genoemde misbruiken. 

Naast het vergroten van de consistentie van de regelgeving en 

de tenuitvoerlegging van alle wettelijke regels met betrekking 

tot due diligence bij de import, doorvoer en export van 

mineralen, moeten interne barrières worden ontmanteld. In het 

bijzonder zou een nauwere en duurzamere samenwerking 

tussen financiële regelgevers, waaronder financiële 

inlichtingeneenheden, en actoren uit de sector een betere 

detectie van de verbanden tussen goudstromen en illegale 

financiële stromen (IFF's) mogelijk maken.  

 

Goudstromen beter in kaart brengen 

Het resulterende beeld is onthullend maar ook voorlopig, 

aangezien er meer onderzoek nodig is, waaronder het 

gedetailleerd in kaart brengen van goudstromen uit Venezuela, 

de illegale financiële stromen, en de daaruit voortvloeiende 

risico's voor en verantwoordelijkheden van actoren die 

verbonden zijn met deze goudtoeleveringsketens.  

 

Hoewel dit rapport bedoeld is om slechts een basisevaluatie te 

geven, laten de voorlopige bevindingen al zien op welke 

gebieden verder analytisch werk nodig is. De rol van de 

maritieme ruimte in risicovolle goudstromen behoeft meer 

aandacht; dat geldt ook voor de rol die vrijhandelszones (FTZ's) 

spelen bij het faciliteren van goudstromen en gerelateerde 

financiële misdaden.  

Organisatie voor Economische Samenwerking en 

Ontwikkeling (OESO)  

De OESO is een forum waar regeringen samenwerken om 

de economische, sociale en ecologische uitdagingen van de 

globalisering aan te pakken. De OESO loopt ook voorop bij 

inspanningen om nieuwe ontwikkelingen, zoals corporate 

governance, de informatie-economie en de uitdagingen 

van een vergrijzende bevolking, te begrijpen en regeringen 

te helpen reageren.  

 

De “OESO-richtlijn voor verantwoorde toeleveringsketens 

van mineralen uit conflictgebieden en gebieden met een 

hoog risico” biedt praktische due diligence-aanbevelingen 

om bedrijven te helpen voorkomen dat ze bijdragen aan 

ernstige mensenrechtenschendingen, conflicten en 

financiële misdaden. Deze leidraad is bedoeld voor gebruik 

door elk bedrijf dat mogelijk mineralen of metalen betrekt 

uit conflict- en hoog-risico gebieden. De richtlijnen hebben 

een wereldwijde reikwijdte en zijn van toepassing op alle 

toeleveringsketens van mineralen. 

De Vereniging van Economisten in Suriname 

doet een beroep op haar leden met een SR-

email adres contact op te nemen met de VES.  

Dit kan middels een e-mail te sturen naar 

info@ves.sr 

Bedankt voor uw medewerking.  

  

VERVALLEN SR.NET E -MAIL 

ADRESSEN  

OPROEP 

mailto:info@ves.sr
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1. Voorwoord  

Productie Krediet Fondsen zijn wereldwijd en in het bijzonder in 

ontwikkelingslanden, een bekend instrument om de produktie 

van goederen en diensten te stimuleren. Er wordt ervan 

uitgegaan dat verkrijgen van kredieten het grootste obstakel 

vormt voor vooral het midden- en kleinbedrijf, (MKB) om 1) door 

te groeien, 2) te innoveren, of 3) voor het automatiseren, 

digitaliseren, certificeren van produktie processen.  

 

In dit artikel wordt kort achter de schermen gekeken van 2 

landen met een langere traditie van produktie stimulering 

(landen die vergelijkbaar zijn met het ontwikkelingsniveau van 

Suriname, of met segmenten die vergelijkbaar zijn met 

Suriname). Er zal worden aangegeven wat de succesfactoren zijn 

bij inspanningen om de produktiebasis in een ontwikkelingsland, 

duurzaam te stimuleren anno 2023. 

 

2.  Waarom kredietfondsen van de Overheid 

Geld of kapitaal dat geleend kan worden bij de commerciële 

banken, is duur geld. Zij  trekken spaargelden en beleggingen 

aan om te werken. Hiervoor  worden rentes betaald. Dan 

moeten de operationele kosten terugverdiend worden, moeten 

er kasreserves worden aangehouden en daarbovenop komt 

weer de winst. Het gevolg is dat de rentes  hoog uitvallen, 

afhankelijk van de “spread”. In Suriname reikt het toezicht van 

de Centrale Bank (nog) niet zover, dat er kan worden beslist dat 

er vastgestelde marges moeten worden aangehouden.   

 

Als de internal rate of return (IRR) van een bedrijf lager is dan 

het te betalen rentepercentage, wordt ervan uitgegaan dat de 

business niet rendabel genoeg is om de kosten van geleend  

kapitaal te betalen.  

 

Bij kredietfondsen van Overheden is er geen sprake van 

aangetrokken middelen – maar van  belastinggelden of lage 

rente-leningen van internationale financierings-instellingen. 

Daarom kunnen de rentes veel lager liggen, wat meerdere  

 
1 https://www.macrotrends.net/countries/SUR/suriname/gdp-
growth-rate 
2 Precieze aantal kon niet achterhaald worden op korte termijn. 
Ruwe inventarisatie van de auteur  is 35. 
3 Dat wordt verder uitgewerkt in een volgend artikel.  

 

 

 

 

 

 

bedrijfstakken ten goede komt. Ook is er sprake van – in 

meerdere of mindere vorm en misschien wel de belangrijkste 

verschilfactor – begeleiding en garantiestelling.  

Maar waarom stagneert de produktiegroei nog steeds? 1 

 

 
 

3.  Verschillende kredietfondsen geweest in Suriname 

Er zijn al heel wat kredietfondsen geweest  in Suriname2,  over 

detail-informatie  kon niet op tijd beschikt worden. 3  Het feit dat 

er in 2023 weer zo’n fonds is ingesteld is een indicator dat veel 

bedrijven en instellingen, de hoge rentes niet kunnen betalen. 

“Toegang tot krediet”, is steeds weer de belangrijkste drempel 

die wordt genoemd in onderzoekingen naar produktie- 

beperkingen in Suriname.  Meest recent is het onderzoek 

gedaan door de afdeling Arbeidsmarkt van het Ministerie van 

Arbeid. 4  

 

4. Maar is dit wel correct?  

Een vraag die niet zonder research beantwoord kan worden, 

maar die wel aandacht vraagt voor dit vraagstuk. Een cursory 

desk inspection geeft aan dat in landen die ons zijn voorgegaan, 

veel verder wordt gegaan bij het stimuleren van de 

produktiegroei dan beschikbaar stellen van kapitaal (en 

garanties) alleen. Trinidad bijvoorbeeld5 heeft een fonds 

operationeel vanaf 2002 met de volgende diensten aan 

ondernemingen. Dit via 6 branches over het hele land:  

  Fig. 1 Diensten aangeboden door NEDCO  

4 Toegang tot krediet voor vrouwen nog belangrijkste obstakel 

voor ondernemen, Starnieuws, 17 mei 2023 
 
5 https://nedco.gov.tt/index.php/about-us/mission-vision 

KREDIET FONDSEN IN 

SURINAME:  
Closing the gaps, better future 

   INGEZONDEN 
                                           door: drs. Satcha Jabbar 

 



INZICHT #40 – Juni 2023 

 
 

15 | P a g e  
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Source: NEDCO Trinidad 

1) Financiering; 

2) Training en advies: ondernemers trainingen,  

persoonlijkheidsontwikkeling van de eigenaren van de SME; 

speciaal  op ondernemers gerichte trainingen van de ILO 

duren soms maar één dag;  

3) Strategische beleidsontwikkeling: netwerken met relevante 

instellingen, koppelen van verschillende dienstverleners 

aan het Fonds;  

4) Koppelt ondernemers aan het Caribisch Onderzoeks 

Instituut CARIRI om te helpen bij product-ontwikkeling, 

innovaties van de producten en testen, die zullen worden 

verkocht binnen de CARICOM;  

5) Ontwikkelt best-practices per sector;   

6) Assistentie bij het doorgroeien van kleine ondernemingen 

naar grote, medium size ondernemingen; hierbij wordt 

rekening gehouden met maximale local-content bij de 

bedrijfsvoering;   

7) Helpen schrijven van business-plannen; aanmoedigen van 

jongeren om te ondernemen; uitstekende plannen kunnen 

worden geplaatst op de Aandelenmarkt van Trinidad voor 

aandelenplaatsing; een vorm van business angels (heel klein 

percentage); 

8) Helpen bij inschrijvingen op Openbare aanbestedingen in 

het land;   

9) Digital transformations for SMEs.  

 

India is een ander voorbeeld, met een grotere  schaal van 

operations. In India zijn er zo’n  75 miljoen SMEs , zowel 

geregistreerde als niet geregistreerde. Ze dragen 35% bij aan 

India’s industriële output, een waarde van USD 1 triljoen (USD 

1000 miljoen). Instituten doen blijkbaar een fantastische job  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

daar! Er is een ministerie van SMEs in India, met honderden 

werkarmen in alle delen en regio’s van het enorme land. De 

problematiek is verrassend identiek: 

Taakstelling van het ministerie van SMEs in India:  

“De bijdrage van de SME sector aan het BBP moet in 2024 

verdubbeld zijn naar USD 2000 miljoen. Daarom moeten de 

obstakels in sneltreinvaart worden geadresseerd.” Inderdaad 

duizelingwekkende cijfers.  Het SME beleid in India is verder 

toegespitst: 

1) naar ISIC sector én subsector: dus agrarische sector; 

waarvan veeteelt  soja, rijst, kokosbast, oliën , katoen  etc. 

Een voorbeeld is uitgewerkt in de  

bijlage.  

2) naar omvang: aantal werkers, nodig 

geld/kapitaal/technologie, overig 

3) naar regio, district, deelstaat (elk met hun eigen uitdagingen 

en kansen) 

4) sekse: er is een aanmoedigingsbeleid voor vrouwen met 

“aan huis” diensten 

Observatie Economic Times of India, dec 2022 

The fundamental challenges that SMEs face in India are not any 

different from any of the enterprises or the challenges that 

enterprises face. Both in terms of not having the same amount of 

budget at their disposal to solve these problems, but also skills. 

That's at a foundation level. To be more specific, one of the most 

important aspects of technologies that SMEs face is that they 

don’t have the skills or budget to run these products on premise 

or have someone on their staff to install, implement, manage this  

infrastructure in their network. 



INZICHT #40 – Juni 2023 

 
 

16 | P a g e  
 
 

 

 

 

 

5) naar afnemers: lokaal, nationaal, regionaal of internationale 

markt, financiering en technologie eisen hierop afgestemd; 

ook branding en certificeringstrajecten zijn beschikbaar. 

 

Allen hebben verschillende soorten leningen met verschillende 

leenrentes, looptijden, grace-periods, technologische 

assistentie, incentive structures, leningen-vereisten. Ook export 

en import voorzieningen worden geregeld (EXIM-banks); 30% 

van de SME’s zijn produktie-ondersteunende automatiserings 

bedrijven.  

  

5. De boodschap: lessons to be learned   

Als het doel van een Kredietfonds is, de productie te stimuleren, 

kan volstaan worden met een tiental bedrijfjes te financieren. Is 

het doel evenwel de structuur van de produktie voor ééns en 

voor altijd te verbeteren met als doel, vergroting van de 

produktie efficiëntie en toegevoegde waarde, dan is er meer 

voor nodig. In het geval van het Productie Kredietfonds kan 

worden aangenomen, dat als: 

a)  de efficiëntie van bedrijven moet worden verhoogd, b) de 

concurrentie positie moet worden verbeterd c) de productie 

verduurzaamd moet worden d) geïnnoveerd moet worden, er 

sprake moet zijn van verbetering van de totale 

productiestructuur.  

 

Wildgroei    

Anno 2023 is er sprake van lichte wildgroei in projecten en 

programma’s voor ondersteuning  van de SME/KMO sector in 

ons land. Dit zorgt voor verlies van efficiëntie voordelen.  

 

Hieronder een niet volledig overzicht:  

Het Ministerie van Arbeid is met de ILO bezig aan Groene 

economie voor de bedrijven en coöperaties, MKMO’s, met 

innovatie en productiviteitsverhoging en ondernemersklimaat; 

(DW Landenprog Suriname en Centrum Innovatie en 

Productiviteit CIP 2023-2026);  

1) LVV is bezig met agrarische sector SME’s, inclusief SAMAP 

waar producenten gratis machines ontvangen;  

2) EZOTI is bezig met MKMO Fonds en beurzen; 

situatieanalyse; Financiering mogelijk van CDB;  

3) Bureau Intellectuele eigendommen houdt sessies voor 

vrouwelijke ondernemers;  

4) De CBVS geeft financiële educatie aan kleine en middelgrote 

ondernemingen;  

5) De NOB financiert speciaal kleine en middelgrote 

ondernemingen;  

6) Rebuild Suriname gaat de kleine en middelgrote 

ondernemingen KMO’s trainen en begeleiden in het gebruik 

van een web applicatie via EZOTI;  

7) IDB financieert Marketing and Branding for SMEs in 

Suriname;  

8) WORLDBANK Suriname SURGE project 2022-2023 voor 

SMEs support.  

9) Min van Financiën heeft het PKF ingesteld voor KMO’s, 

2023.   

 

Eigenaarschap  

Zoals te zien in de twee voorbeelden Trinidad en India, is er 

sprake van duidelijk “ownership”: één instelling 

verantwoordelijk en aansprakelijk voor het totale Programma 

van SME groei.   

Het is zó belangrijk om het geheel van alle maatregelen, 

instakes, beleidsbeslissingen en doelstellingen van SME 

ontwikkeling door één instantie te overzien. Het aanleggen van 

ondersteunende netwerken vergroot de duurzaamheid van 

structuren. De juridische vorm is minder van belang; belangrijk 

is dat alle inspanningen ten aanzien van SME ontwikkeling 

gecoördineerd worden, aangestuurd worden, overzien worden 

en tenslotte, dat er meetbare doelen worden gesteld voor deze 

inspanningen. Dat wil zeggen: er moet ownership van deze 

ontwikkeling worden gecreëerd.  Dat ontbreekt nu nog in 

Suriname. Hopelijk worden deze drie verbeterpunten op korte 

termijn ondervangen, zodat niet over 3@4 jaar weer een 

productie-stimuleringsfonds moet worden ingesteld, maar dat 

de KMO sector geheel zelfstandig op een dynamisch en 

duurzaam groeipad is gezet. Naar een bright future!  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

drs. Satcha Jabbar 

Independent Financial Consultant 
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 IN HET NIEUWS 

Staatsolie boekt omzet van USD 840 miljoen; 

draagt USD 320 miljoen aan staatskas bij 

 

 

 

 

 

 

 

Staatsolie Maatschappij Suriname N.V. heeft, samen met zijn 

dochterbedrijven, in 2022 een omzet van US$ 840 miljoen 

gehaald. Hiervan is de bijdrage aan de staatskas US$ 320 

miljoen. De Algemene Vergadering van Aandeelhouders (AvA) 

heeft de jaarrekening van 2022 goedgekeurd op maandag 8 mei 

2023. 

 

De in 2022 behaalde omzet van US$ 840 miljoen is het 

gezamenlijk resultaat van Staatsolie en zijn 

dochtermaatschappijen GOw2 Energy Suriname N.V. en 

Staatsolie Power Company Suriname N.V. (SPCS), en onze 

deelneming in de goudmijn van Newmont en van Rosebel Gold 

Mines. De productie van olie, geraffineerde producten en 

elektriciteit, en de omzet zijn in het afgelopen boekjaar hoger 

vergeleken met 2021. 

 

Financiële Resultaten 

De gezamenlijke (geconsolideerde) omzet van US$ 840 miljoen 

in 2022 is 51 procent meer vergeleken met 2021 (US$ 558 

miljoen). Dit is voornamelijk het gevolg van een hogere 

gemiddelde olieprijs in 2022 van 

US$ 93 per vat (US$ 70 per vat in 2021) en hogere 

productieresultaten dan in 2021. De winst vóór belastingen is 

US$ 430 miljoen (US$ 224 miljoen in 2021). De inkomsten vóór 

aftrek van rente, belastingen en afschrijving (earnings before 

interest, taxes, depreciation and amortisation, EBITDA) zijn US$ 

648 miljoen (US$ 398 miljoen in 2021). Optimalisatie- en 

kostenreductieprogramma’s hebben ook bijgedragen aan de 

sterke financiële resultaten in 2022. 

 

Bijdragen aan overheid 

De bijdrage aan de staatskas in 2022 is US$ 320 miljoen (US$ 186 

miljoen in 2021) in de vorm van belastingen, dividend en 

royalties uit Staatsolies deelneming in goud. In totaal is ongeveer 

US$ 162 miljoen aan belastingen afgedragen aan de overheid. 

Aan dividend is US$ 145 miljoen uitgekeerd. Met deze 

afdrachten komen wij onze belastingverplichtingen na en dragen 

wij bij aan de inkomsten van de overheid. Staatsolie heeft 

ongeveer dertig procent bijgedragen aan de 

overheidsinkomsten over 2022. In 2022 bedroegen de  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

afdrachten ongeveer tien procent van het bruto binnenlands 

product (bbp) van Suriname. Het bbp is het totaal van de 

geproduceerde goederen en diensten in een land. Dus alles wat 

de mensen in het land bij elkaar verdiend hebben. Via onze 

deelneming in de goudmijn van Newmont en van Rosebel Gold 

Mines is in 2022 ongeveer US$ 13 miljoen aan royalties 

overgemaakt naar de overheid. 

 

Naast dividend en belastingen, dragen wij en onze 

dochterondernemingen bij aan de samenleving via onder andere 

donaties voor gemeenschapsprojecten, gezondheidszorg en 

sport. In 2022 hebben wij ruim US$ 2 miljoen besteed aan 

sociale investeringen. Daarnaast hebben onze partners in de 

offshore, vanwege een bepaling in de productiedelings-

overeenkomsten met Staatsolie, ongeveer US$ 1 miljoen 

besteed. Er is veel aandacht voor de kwetsbare groepen zoals de 

ouderen en jongeren. 

 

Enkele projecten die in het afgelopen jaar zijn uitgevoerd of 

opgestart zijn: 

Verbetering van de leefomgeving van elf sociale instellingen 

(kindertehuizen, bejaardentehuizen en instellingen voor 

mensen met een beperking) in zeven districten. Dit project 

wordt in samenwerking met verschillende lokale aannemers 

uitgevoerd. 

 

Ondersteuning van het Nationaal Herstelplan Zorg met US$ 1 

miljoen. Het geld wordt ingezet om de acute nood in de 

gezondheidssector te lenigen. 

 

Start van de opleiding olie en gas (‘Olie & Gas Kopprogramma’) 

van het NATIN. Deze opleiding is tot stand gekomen door een 

samenwerking van Staatsolie, het ministerie van Onderwijs, 

Wetenschap en Cultuur, het NATIN, het Surinaams bedrijfsleven 

en de internationale oliebedrijven actief in Suriname. Het Olie & 

Gas Kopprogramma is onderdeel van het NATIN Upgrade 

Project, waarvoor Staatsolie in 2021 het initiatief heeft genomen 

vanuit het oogpunt van local content-ontwikkeling. 
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Productieresultaten 

In 2022 zijn er 6,14 miljoen vaten Saramacca Crude 

geproduceerd, ongeveer 190.000 vaten meer dan in 2021. In de 

Staatsolieraffinaderij is een recordhoeveelheid van 3,30 miljoen 

vaten hoogwaardige diesel en gasoline geproduceerd, een 

toename van ruim 300.000 vaten in vergelijking met 2021. Aan 

stookolie en bitumen zijn in totaal 2,54 miljoen vaten 

geproduceerd. 

 

Staatsolie’s dochteronderneming SPCS heeft ongeveer 75 

procent van de elektriciteitsbehoefte van Suriname opgewekt. 

In de Afobaka-waterkrachtcentrale is ongeveer 1,2 miljoen 

MWh opgewekt, 200.000 MWh meer dan gepland. Ongeveer 

zestig procent van wat Suriname aan elektriciteit nodig had, is 

door de waterkrachtcentrale geleverd. De thermische centrale, 

waarvan de generatoren op stookolie draaien, heeft ongeveer 

296.000 megawattuur (MWh) elektriciteit opgewekt. 

 

De productie van thermische elektriciteit is onderhevig aan 

‘vraag-en-aanbod’. De hogere waterstanden in het stuwmeer – 

het gevolg van de meer dan gemiddelde regenval – hebben 

ervoor gezorgd dat meer waterkrachtenergie geleverd is aan het 

elektriciteitsnetwerk. Door de optimale levering van hydro-

elektriciteit was er minder thermische elektriciteit nodig om te 

voldoen aan de totale behoefte. Geschat wordt dat hiermee de 

staat Suriname US$ 26 miljoen minder heeft uitgegeven aan 

elektriciteitskosten. 

 

Dochteronderneming GOw2 heeft in 2022 haar marktaandeel 

zien groeien van 37 naar 39 procent. De eerste fase van het 

project World Class Retail Network is met de oplevering van het 

vernieuwd servicestation te Latour in maart afgerond. In de 

komende jaren zullen meerdere GOw2-pompstations vernieuwd 

worden. 

 

 
 

Offshore 

Er is lokaal en internationaal veel interesse voor de exploratie- 

en appraisal-activiteiten in offshore-Suriname. Appraisal is het 

waarderen van oliehoudende lagen en vaststellen van winbare 

volumes. De partners TotalEnergies en APA Corporation zullen 

na een grondige evaluatie en beoordeling van de vondsten in 

Blok 58 een definitief investeringsbesluit (Final Investment 

Decision, FID) nemen voor het ontwikkelen van een 

productieveld. Een FID volgt na vaststelling van voldoende 

reserves. Staatsolie is er optimistisch over dat een definitief 

investeringsbesluit voor de ontwikkeling van een productieveld 

in Blok 58 zal worden genomen. 

 

In het afgelopen jaar zijn er vier putten (exploratie en appraisal) 

in Blok 58 geboord. 

 

In Blok 42 (Shell, Chevron en Hess) is er een exploratieput 

geboord. De resultaten hiervan zijn bemoedigend voor verdere 

exploratieactiviteiten in dit blok. In Blok 53 (APA, Petronas en 

CEPSA) is met de exploratieput Baja-1 een vondst gedaan. In 

Blok 52 (Petronas, ExxonMobil) zijn er exploratieputten voor het 

werkprogramma van 2023 geïdentificeerd. Tegelijkertijd wordt 

onderzocht hoe de eerdere Sloanea-1 gasvondst in dit blok te 

verkennen en eventueel als commercieel productieveld te 

ontwikkelen. 

 

 
 

In april hebben Staatsolie en Chevron een 

productiedelingscontract voor het shallow offshore-blok 7 

ondertekend. Staatsolie heeft via zijn dochteronderneming 

Paradise Oil Company N.V. (POC) een participatie-aandeel van 

twintig procent. Hiertoe hebben POC en Chevron een Joint 

Operating Agreement (JOA) gesloten. 

 

Op 8 november heeft Staatsolie een aanbestedingsronde voor 

zes nieuwe blokken in het Demerara-areaal gelanceerd. De 

blokken liggen ten oosten van de huidige offshore-

ontdekkingen. Internationale olie- en gasbedrijven kunnen tot 

en met 31 mei 2023 een bod uitbrengen. 
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In de shallow offshore heeft een consortium van drie 

internationale bedrijven hoge resolutie driedimensionale (3D) 

seismische data verzameld in het 22.000 km² groot gebied. De 

vergaarde informatie zal bijdragen aan de verdere exploratie van 

dit minder diep Surinaams zeegebied. 

 

Vooruitzichten 

In 2022 hebben wij ons strategisch plan herzien. Hierin wordt er 

in het bijzonder meer aandacht besteed aan de offshore en hoe 

in te spelen op ontwikkelingen in de wereld op het gebied van 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

duurzaamheid (Environmental, Social and Governance, ESG). 

Ons allereerste duurzaamheidsverslag voor het eerste halfjaar 

2022 is uitgebracht. Wij zien de toekomst met vertrouwen 

tegemoet en blijven bijdragen aan een mooie toekomst in 

overeenstemming met onze visie ‘Energizing a bright future for 

Suriname’. 

 

https://keynews.sr/2023/05/09/staatsolie-boekt-omzet-van-

usd-840-miljoen-draagt-usd-320-miljoen-aan-staatskas-bij/   

Mail VES naar Staatsolie 

Reactie (anoniem) van Staatsolie 

Staatsolie is een belangrijke speler 

binnen de economie van Suriname. De 

importantie zal toenemen in de 

toekomst. Staatsolie zal het leven 

bepalen van meerdere generaties. 

Staatsolie dient gekoesterd te worden 

en is Good Governance onontbeerlijk. 

De VES volgt de ontwikkelingen inzake 

“the oil & gas business” op de voet.  

De VES zal haar analyse over de 

jaarcijfers van Staatsolie presenteren 

als ze de beschikking heeft over het 

jaarverslag 2022. 

https://keynews.sr/2023/05/09/staatsolie-boekt-omzet-van-usd-840-miljoen-draagt-usd-320-miljoen-aan-staatskas-bij/
https://keynews.sr/2023/05/09/staatsolie-boekt-omzet-van-usd-840-miljoen-draagt-usd-320-miljoen-aan-staatskas-bij/
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De maand juni wordt internationaal vaak gezien als de Pride 

Month6. Pride Month biedt een gelegenheid om bewustwording 

te vergroten, solidariteit te tonen en de strijd voor gelijke 

rechten en acceptatie voort te zetten. Het is een tijd waarin 

mensen uit alle lagen van de bevolking samenkomen om te laten 

zien dat liefde, zelfexpressie en respect voor iedereen 

vanzelfsprekend zouden moeten zijn. 

 

De Pride Month is ontstaan na de rellen van 28 juni 1969 in New 

York, nadat de politie in de vroege ochtend een inval deed in de 

homobar Stonewall Inn, net als eerder zonder enige aanleiding. 

Met deze 'Stonewall-rellen'7 protesteerden leden van de LGBT+ 

gemeenschap spontaan en dagenlang op die politie-inval. Hun 

actie vormde een omslag in de historie van LGBT-activisme. Het 

jaar erop, op 28 juni 1970, werden de eerste pride-optochten 

gehouden in de Verenigde Staten en daarna in de rest van de 

wereld. 

De Amerikaanse president Barack Obama verklaarde Stonewall 

Inn in juni 2016 tot een nationaal monument. 

 

In Suriname is in 2011 besloten om de Pride Month in oktober 

te organiseren, vanwege de grote droge tijd en het einde van de 

grote schoolvakantie. Bovendien valt de International Coming 

Out Day op 11 oktober. 

 

Anno 2023, 44 jaar na dato, zijn er wereldwijd nog vele hordes 

te nemen, maar er wordt gelukkig ook vooruitgang geboekt op 

de weg naar gelijkheid.  

De Surinaamse Pride Month wordt dit jaar voor de dertiende 

keer georganiseerd door het LGBT-Platform8.  De Verklaring van 

Paramaribo9 is inmiddels door bijna honderd werkgevers 

ondertekend. De recente uitspraak van het Surinaams 

Constitutioneel Hof op 31 januari 2023 wijst het parlement en 

de regering erop dat de leemtes in de Surinaamse wet zorgen 

voor discriminatie en uitsluiting. 

 

 

 

 
6 https://en.wikipedia.org/wiki/Pride_Month 
7 https://en.wikipedia.org/wiki/Stonewall_riots 
8 http://lgbtplatform.com 

 

 

 

 

 

Pink dollars 

Het bedrijfsleven heeft de LGBT+ gemeenschap ontdekt als 

doelgroep. Het begrip “pink dollars” verwijst naar de koopkracht 

van de LGBT+ gemeenschap. Met de opkomst van de LGBT+ 

beweging zijn "pink dollars" in veel westerse landen uitgegroeid 

van een marginale omzet verhogende factor tot een substantiële 

bron van extra inkomsten. 

Om meer inzicht te krijgen in het concept van "pink dollars" en 

de omvang van de bestedingen, kunnen we kijken naar 

onderzoeken die in het buitenland zijn uitgevoerd. Deze studies 

geven ons een idee van de gedachtegang achter deze term en 

van de bestedingen binnen deze specifieke markt. 

 

 
 

Allereerst zien we wereldwijd soms terughoudendheid bij 

instellingen of bedrijven voor de openlijke ondersteuning of 

omarming van de LGBT+ gemeenschap, mogelijk uit vrees voor 

acties van organisaties die niet openstaan voor de LGBT+ 

gemeenschap. 

 

Armoede 

Al hoewel er nog niet veel onderzoek is gedaan wereldwijd 

kunnen we volgens Lee Badgett10, professor aan de Universiteit 

van Massachusetts voorzichtig concluderen dat armoede onder 

de LGBT-gemeenschap hoger is dan onder de heteroseksuele 

9 http://pareasuriname.com/verklaring-van-paramaribo/ 
10 https://www.umass.edu/spp/people/faculty/mv-lee-badgett 

PINK DOLLARS: 

Er achteraan gaan of niet? 

   INGEZONDEN 
                                           door: drs. Juan M. Pigot 
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bevolking. Dit zijn conclusies van studies die onder andere in de 

Verenigde Staten zijn uitgevoerd. De armoede is vooral het 

gevolg van discriminatie en uitsluiting, met als gevolg gebrekkige 

toegang tot goederen en diensten. Een kind dat vanaf al op 

school wordt gepest vanwege zijn of haar seksualiteit, dreigt 

eerder een drop-out te worden. Zo'n kind heeft daardoor minder 

kansen op de arbeidsmarkt en loopt daardoor een groter risico 

om in armoede te leven.  

Maar er is ook goed nieuws! 

In Nederland verdient een mannelijk same-seks-koppel dat 

onder één dak woont, op jaarbasis gemiddeld €15.000 meer dan 

een heteroseksueel koppel, schrijft het Centraal Bureau voor de 

Statistiek.  

In Engeland verdient een openlijk homoseksuele man USD 

18.000 meer per jaar dan het landelijk gemiddelde; voor een 

openlijk lesbische vrouw is dat USD 12.000 volgens het 

Amerikaanse nieuwsmagazine Time. Vooral zaken als opleiding 

en functie spelen een belangrijke rol. Volgens hetzelfde artikel is 

er in Frankrijk een soortgelijke trend waargenomen. 

 

Naast studeren en hard werken zijn er nog twee zaken van 

belang: 

1. Bij same-seks-relaties is er vaak sprake van twee inkomens 

en geen kinderen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
11 https://www.umass.edu/spp/people/faculty/mv-lee-badgett 
12 
https://www.worldbank.org/content/dam/Worldbank/document/SAR/economi
c-costs-homophobia-lgbt-exlusion-india.pdf 

2. Mensen van de LGBT+-gemeenschap zijn vaker 

merkentrouw. Met andere woorden: wie zich herkent in het 

imago van een bepaald bedrijf of merk (bv. via de 

advertenties, het personeelsbeleid, of corporate social 

responsibility), is eerder geneigd trouw te blijven aan dat 

merk of die organisatie.   

 

In Engeland, waar naar schatting 3,6 miljoen personen van de 

LGBT+ community wonen (ongeveer 6% van de samenleving) 

wordt het besteedbaar inkomen van deze groep geschat op USD 

130 miljard 

 

Volgens Lee Badgett11, die onderzoek deed voor de Wereldbank 

in India, loopt dat land jaarlijks tot USD 26 miljard (1,7% van het 

BNP12) mis door discriminerende wetgeving. 

 

Laten we nu de vertaalslag maken naar Suriname; een snelle 

calculatie en mogelijke kansen! 

 

Onze bevolking telde volgens het Algemeen Bureau voor de 
Statistiek13 ongeveer 616.500 personen in 2021. Wanneer we 
ervan uitgaan dat 6% van de populatie behoort tot de LGBT+ 
gemeenschap, gaat het in Suriname om bijna 37.000 personen. 
Deze 37.000 mensen eten elke dag brood, kopen een soft en  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

13 https://statistics-suriname.org 

Pride Month 2022 partners en sponsoren 
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nuttigen een warme maaltijd. Hoe interessant zou het zijn voor 

Fernandes of Rudisa om dat mee te nemen in hun 

marketingcampagne! 

 

Stel dat 10% behoort tot het hogere segment van de 

samenleving, dan praten we over ongeveer vierduizend 

personen. Als deze vierduizend personen twee keer per jaar naar 

het buitenland op vakantie gaan, praten we al gauw over 52 volle 

vluchten per jaar, met andere woorden: een wekelijkse volle 

vlucht. Surinam Airways of Fly Allways zou hier sterk van kunnen 

profiteren door bewust beleid en doordachte 

marketingcampagnes te voeren om zo deze groep aan te 

trekken. 

  

 
 

 

De conclusie is: zelfs in een land als Suriname met een relatief  

 

De conclusie is: zelfs in een land als Suriname met een relatief 

kleine bevolking zijn de aantallen groot genoeg om beschouwd 

te worden als marktsegment. 

 

Echter, de meeste bedrijven maken de veelvoorkomende fout 

dat zij tijdens Pride Month alles uit de kast trekken om LGBT+ 

vriendelijk over te komen. Zodra de Pride Month voorbij is, 

wordt de hele inclusiviteit weer netjes opgeborgen tot volgend 

jaar. 

 
14 https://www.facebook.com/ProjektaSR/ 

Met deze vier manieren kunnen organisaties proactief zijn en 

een stap zetten om zo de harten (en portemonnees) van de 

LGBT+ community te winnen: 

1. Normaliseer; stereotypeer niet 

Om de LGBT+ community enkel en alleen neer te zetten met 

regenboogvlaggen is een gepasseerd station. Een same-sex-

koppel dat samen een broodje eet, op vakantie gaat, een 

verzekering afsluit, een huis koopt of een bankrekening 

opent, zijn zaken waar iedereen zichzelf kan herkennen. 

2. Herken de issues waar de LGBT+ gemeenschap voor vecht 

Pak zaken aan waar de LGBT+ voor vecht. Bijvoorbeeld het 

recht op elkaars pensioen, het recht om bezit na te laten, 

het recht om niet gediscrimineerd te worden. 

3. Schenk aandacht aan de organisaties en activisten die het 

werk doen 

Organisaties als het LGBT Platform, Parea Suriname, 

Suriname Men United, Women's Way Foundation en New 

Monday zijn al langer dan twintig jaar bezig met de strijd 

voor gelijkheid. 

4. Communiceer alle twaalf maanden van het jaar met de 

LGBT+ community 

Als organisatie hoef je niet alleen tijdens de Pride Month om 

aandacht te vragen. Net als alle inwoners van het land 

consumeert de LGBT+ community het hele jaar door en niet 

alleen tijdens de Pride Month. 

 

Voor bedrijven die willen nagaan hoe zij effectief kunnen 

inspelen op interne en externe vraagstukken rond LGBT+ 

kunnen contact opnemen met het “Stand With Us-programma”, 

uitgevoerd door Stiching Projekta14 en Parea Suriname15, en 

gefinancierd door de Europese Unie. 

 

Wat zijn de stappen vooruit: 

1. Leave no one behind 

Vanaf de schoolbanken moeten we starten met een 

inclusief beleid. We moeten taalbarrières overwinnen en 

vooroordelen, stigma en discriminatie elimineren. Het 

uiteindelijke resultaat zal zijn: minder drop-outs en elk kind 

in de klas kan mee, ook de LGBT-kinderen. 

2. Diversiteit en Inclusie op het werk 

Werkgevers hebben een unieke kans om op de werkvloer 

een beleid te voeren waarbij werknemers zichzelf kunnen 

zijn en daardoor productiever kunnen bijdragen aan het 

arbeidsproces. 

3. Diversiteit en Inclusie naar buiten 

15 http://pareasuriname.com 

KLM-crew op Pengel Airport (mei 2022) na de rainbow-vlucht te hebben 

uitgevoerd in het kader van IDAHOT: International Day Against 

Homophobia, Transphobia and Biphobia op 17 mei 
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Juan Pigot, is bedrijfseconoom, afgestudeerd aan de Vrije 

Universiteit te Amsterdam. Geboren en getogen in 

Paramaribo Suriname, remigreerde hij in 2007 terug naar 

Suriname. Juan is een van de oprichters van Parea, de 

vereniging van LGBT-professionals in Suriname, is een fervent 

marathonloper en is managing director van P-all Consultants 

N.V. 

 

Ondernemers dragen met hun mediacampagnes bij aan het 

acceptatieproces in het land en winnen tevens de LGBT+ 

gemeenschap voor zich met een oprechte en eerlijke 

boodschap. 

  

Simextra International plaatst een LGBT-inclusieve reclame voor 

Valentijnsdag op 14 februari 2018 in de dagbladen De Ware Tijd 

en Times of Suriname 

 

Conclusie 

Een bedrijf dat zowel intern als extern een divers en inclusief 

beleid voert naar LGBT+, is niet alleen bezig met "the right thing 

to do". Dit beleid brengt diverse voordelen met zich mee. Ten 

eerste draagt het bij aan een rechtvaardige en gelijkwaardige 

samenleving waarin iedereen zich geaccepteerd en 

gewaardeerd voelt, ongeacht seksuele oriëntatie of 

genderidentiteit. Ten tweede heeft het beleid positieve effecten 

op het bedrijfsleven en de economie als geheel. 

De koopkracht en merkloyaliteit binnen de LGBT+ gemeenschap 

wereldwijd zijn belangrijke factoren die maken dat het belangrijk 

is om deze doelgroep serieus te nemen. LGBT+-consumenten 

hebben een aanzienlijke koopkracht en zijn vaak loyaal aan 

bedrijven die zich actief inzetten voor diversiteit en inclusie. 

Kortom, een divers en inclusief LGBT+ beleid is niet alleen 

moreel juist, maar biedt ook tastbare voordelen op zowel 

individueel als collectief niveau. Het is een investering in 

gelijkheid, economische groei en een inclusieve toekomst voor 

iedereen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Simextra International plaatst een LGBT-inclusieve reclame voor 

Valentijnsdag op 14 februari 2018 in de dagbladen De Ware Tijd en Times of 

Suriname 
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Nepotisme is een flagrante schending van Good 
Governance: Regering luistert niet…. 
De Regering toont steeds haar arrogantie en luistert niet naar 
de samenleving. Tijdens de pre-dialoog ronde die de 
President had met diverse personen en maatschappelijke 
organisaties is hem duidelijk gemaakt dat het verfoeilijke 
benoemingenbeleid van de Regering de samenleving danig 
irriteert. Vanaf het aantreden van de Regering Santokhi-
Brunswijk klaagt de samenleving over het verderfelijke 
friends, family & sponsoren beleid met een subtiel element 
van etnische profilering van voornamelijk twee 
bevolkingsgroepen. De VES heeft hier vaker op gewezen dat 
nepotisme een enorme remmende factor is om uit de 
financieel-economische crisis te geraken.  
 
Voorzitters coalitiepartijen schitteren met Bad Governance 
Alle voorzitters van de bestaande coalitiepartijen hebben hun 
familie gepositioneerd. Gegrift in beton zijn de vele posities 
gegeven aan de First Lady en ook de vele functies aan het 
broertje van de Vice-President bij aanvang van de 
Regeerperiode. Een andere voorzitter heeft zijn vrouw 
geplaatst als directeur van een departement en zijn zoon als 
minister. 
Bij 2,5 jaar Regering Santokhi-Brunswijk in januari 2023 
trakteert de Regering de samenleving met de benoeming van 
de jongere broer van de Vice-President tot directeur van het 
meest vitale Staatsbedrijf N.V. EBS. Alsof dit niet voldoende 
was heeft de Regering bij de persconferentie na 3 jaren 
verkiezingen de samenleving geprovoceerd door de familie 
Santokhi demonstratief uit te beelden. De communicatie 
deskundige van het Kabinet van de President tevens dochter 
van de heer Santokhi biedt aan de President, haar vader, het 
boekwerk van de prestaties van deze Regering. Alsof dat niet 
voldoende is, wordt op de persconferentie duidelijk dat de 
zoon van de President te werk wordt gesteld op het 
Surinaamse consulaat te Miami. Deze vertoning dient streng 
te worden verworpen, omdat het de talenten uit onze 
samenleving verlamd. Er zijn Surinamers die de diplomaten 
opleiding hebben gevolgd en wachten op detachering. Vanuit 
het niets wordt de zoon van de President, zonder de 
relevante opleiding geplaatst op een buitenlandse post. Deze 
vorm van nepotisme, waarbij wederom een familielid boven 
zijn competentie wordt gepromoveerd, is verderfelijk terwijl 
hij de hoogste autoriteit publiekelijk heeft neergehaald en 
beledigd, terwijl andere burgers voor veel minder opgepakt 
en opgesloten zijn door de politie. 
 
 
 

 
 
 
Effect nepotisme op de economie 
Het overdonderen van de samenleving met haar nepotisme 
beleid werkt niet stimulerend op de ontplooiing van de 
creativiteit van de burgers. Waarom studeren en hard en 
eerlijk werken als anderen als parachutisten neerdalen op 
functies, zonder de gewenste kwalificaties. Dit valt het 
buitenland ook op. Investeerders kunnen moeilijk investeren 
in een land waar er sprake is van gebrekkige transparantie en 
zaken alleen gedaan kunnen worden door deel te zijn van het 
netwerk van friends, family en sponsoren. 
 
Netwerk van formele en informele verwevenheid 
De gemiddelde burgers lijden zwaar onder de toenemende 
armoede. Velen kunnen het hoofd niet meer boven water 
houden. Naast dit gegeven is er een negatieve ontwikkeling 
gaande waarbij er een verwevenheid is van netwerken die 
beheerst worden door friends, family en sponsoren, waarbij 
de Regering hun voorziet van opdrachten, hout- en mijnbouw 
concessies etc. Hun tentakels reiken naar de formele en 
informele economie, zijn ingenesteld in Staatsbedrijven, 
instituten en de onderwereld met diverse activiteiten, zoals 
ontduiking en ontwijking van belastingen, activiteiten in de 
goud- en houtsector en de illegale activiteiten, waaronder 
handel en gebruik van verboden stoffen in de goudsector en 
actief in de drugshandel. De personen binnen deze 
netwerken hebben een florerend bestaan, zijn actief in de 
(malafide) ondernemerswereld, deels zichtbaar in het 
uitgaansleven, bezoeken shows en sportactiviteiten en 
bezetten vaak ook de VIP plekken. 
 
Transparantie en sterke instituten 
Om de netwerken te doorbreken en te ontmantelen is 
naleving van bestaande wetten en regels noodzakelijk, en het 
invoeren van strengere regels en transparantie onontbeerlijk. 
Maar wie moet hiervoor zorgdragen? Juist de politici waarvan 
hun friends, family en sponsoren deel van zijn. Uiteindelijk zal 
het buitenland Suriname dwingen om hier verandering in te 
brengen, zoals de vereisten van internationale organisaties 
waaraan Suriname dient te voldoen, bijvoorbeeld de eisen 
van The Caribbean Financial Action Task Force (CFATF). Het 
maatschappelijk middenveld zal daarbij haar bijdrage 
leveren, maar uiteindelijk dient de burger te kiezen voor 
oprechte en betrouwbare leiders met het hart op de juiste 
plaats.  
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